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POHJOIS-SUOMEN HALLINTO-OIKEUDELLE 
 
 
 
ASIA LAUSUNTO ILKKA REVON, JARMO VIINALAN JA  
 PERTTI WUNCSHIN VALITUKSESTA  
 
 
MUUTOKSENHAUNALAINEN PÄÄTÖS 
  
 Haapaveden kaupunginhallitus 9.10.2023, 279 
 
  
DIAARINUMERO 1624/03.04.04.04.10/2023 
 
 
LAUSUMAN ANTAJA Haapaveden kaupunki 
 Kaupunginhallitus 
  Tähtelänkuja 1, 86600 Haapavesi 
 
VIITE Pohjois-Suomen hallinto-oikeuden lausuntopyyntö 5.12.2023 
 
 Lausunnon antamiselle on myönnetty lisäaikaa 29.2.2024 saakka 
  
 Valituksen vaatimukset: 
 

Valittajat ovat vaatineet valituksessaan, että Pohjois-Suomen 
hallinto-oikeus kumoaa 11.9.2023 Haapaveden 
kaupunginhallituksen päätöksen asiakohdasta 162: ”Vatjusjärven 
koulun myynti” virheellisessä käsittelyjärjestyksessä käsiteltynä ja 
siten lainvastaisena. Valittajat ovat tehneet yhdessä neljännen 
henkilön kanssa oikaisuvaatimuksen, jonka kaupunginhallitus on 
hylännyt 9.10.2023 § 279.   

Vaatimuksen yksityiskohtaiset perustelut ilmenevät valituksesta, 
jossa valittajat esittävät näkemyksensä valituksen 
perustelemiseksi. 

Selvityksenä ja lausuntonaan Haapaveden kaupunginhallitus 
toteaa valituksesta ja valituksessa esitetyistä perusteluista 
seuraavaa. 

VAATIMUKSET  
 Haapaveden kaupunginhallitus vaatii, että Pohjois-Suomen 

hallinto-oikeus hylkää valituksen kokonaisuudessaan pysyttäen 
kaupunginhallituksen päätöksen voimassa. 

 
 
 



 

 

 
PERUSTELUT 

Jarmo Viinalan 18.10.2022 saapunut kuntalaisaloite on merkitty 
tiedoksi kaupunginhallituksen kokouksessa 31.10.2022 ja siirretty 
tekniselle lautakunnalle vastattavaksi. Samassa 
kaupunginhallituksen käsittelyssä kaupunginhallituksen jäsen 
Mauno Soronen esitti Vatjusjärven koulukiinteistöön liittyvän 
esityksensä, joka on ohjattu evästyskeskusteluna tekniseen 
lautakuntaan aloitteen käsittelyyn asian samankaltaisuuden 
vuoksi. Oikaisuvaatimuksen samoin kuin valituksen tekijöistä Ilkka 
Repo oli läsnä kyseisessä kaupunginhallituksen kokouksessa ja 
osallistui tähän käsittelyyn. 

 Tekninen lautakunta käsitteli sille siirrettyä asiaa kokouksessaan 
21.12.2022 § 63. Teknistä lautakuntaa koskevaksi 
valtuustoaloitteeksi on kirjattu ko. asiassa kaupunginhallituksen 
aloite: Mauno Soronen, Tarkennus kaupunginjohtaja Kimmo 
Hinnon Vatjusjärven koulua koskevaan päätösesitykseen. 
Tekninen lautakunta on tuolloin päättänyt suositella kiinteistön 
myyntiä ja lähettää aloitteen edelleen kaupunginhallitukselle 
käsittelyyn. 

 
 Tämän jälkeen kaupunginhallitus on käsitellyt Vatjusjärven koulun 

myyntiä kokouksissaan 20.6.2023 § 162, 28.2.2023 § 192 sekä 
11.9.2023 § 216. Kaupunginhallituksen päätöksestä 11.9.2023 § 
216 on tehty oikaisuvaatimus, joka on käsitelty kaupungihallituksen 
kokouksessa 11.10.2023 § 279. 

Revon, Viinalan ja Wuncshin valituksen tiedoksi saatuaan ja 
valituksessa väitetyn menettelyvirheen korjaamiseksi 
kaupunginhallitus on hallintolain 8 luvussa säädetyllä itseoikaisulla 
ottanut asian uudelleen käsiteltäväksi ja tehnyt asiassa uuden 
väitetyt virheelliset muotoseikat huomioivan päätöksen. 

Edellä mainituilla perusteilla kaupunginhallitus on 29.1.2024 § 27 
päättänyt lähettää Jarno Viinalan kuntalaisaloitteen uudelleen 
teknisen lautakunnan valmisteltavaksi. 

 
 Tekninen lautakunta on 7.2.2024 § 4 käsitellyt Jarmo Viinalan 

kuntalaisaloitteen ja kuullut kokouksessa Jarmo Viinalaa. Tekninen 
lautakunta on kokouksessa päättänyt vastata Jarmo Viinalan 
aloitteeseen seuraavaa: 

 
1. Vatjusjärven koulukiinteistö, mukaanlukien monitoimihalli, 
on kaupunginvaltuuston hyväksymässä kiinteistöstrategiassa 
sijoitettu myytävien/luovutettavien kiinteistöjen joukkoon. 
Viinala esittää aloitteessaan, että Vatjusjärven 



 

 

koulukiinteistöä tulisi kehittää yhteiseksi vapaa-ajan kulttuuri- 
ja monialakeskukseksi. 

 
  Kaupungilla on jo käytössään useita kulttuuriin ja vapaa-ajan 

toimeen soveltuvia kiinteistöjä, kuten Kulttuurikirnu, Myyrilä, 
yhdistysten käytössä oleva Olokkari sekä nuorisotilat ja eri 
liikuntapaikkoja. Lisäksi kuntalaisia palvelee aloitteessa 
esitettyihin tarkoituksiin käytössä olevat koulut, Aakon maja ja 
eri kylien kyläyhdistysten ylläpitämät kylätalot sekä 
tulevaisuudessa Haapaveden seurakunnan kunnostama 
Paakkila. 

 
  Tekninen lautakunta katsoo, että Vatjusjärven kiinteistölle ei 

ole Haapaveden kaupungin näkökulmasta tarpeellista käyttöä 
ja suosittelee kiinteistön myyntiä. 

  
 Lisäksi tekninen lautakunta on päättänyt: 

  
 2. Tekninen lautakunta saattaa vastauksen edelleen 

kaupunginhallitukselle käsiteltäväksi. 
  
Teknisen lautakunnan käsittelyn ja päätöksen jälkeen 
kaupunginhallitus on käsitellyt asian uudelleen 26.2.2024 §58 ja 
antanut asiassa uuden päätöksen. 
 
Haapaveden kaupunginhallitus on siten hallintolain 8 luvun 50 ja 52 
§:ien mukaisesti käsitellyt asian itseoikaisuna uudelleen ja 
korjannut valituksessa väitetyn menettelyvirheen. 

Ko. asiavirheen korjaamisesta tehdään merkintä 
kaupunginhallituksen alkuperäisen päätöksen taltiokappaleeseen 
tai kaupunginhallituksen käytössä olevaan tietojärjestelmään. 

Esitetyillä perusteilla huomioiden kaupunginhallituksen itseoikaisun 
Haapaveden kaupunginhallitus katsoo, että Revon, Viinalan ja 
Wuncshin valitus tulee hylätä kokonaisuudessaan. 

 
 Haapaveden kaupunginhallitus on käsitellyt tämän lausunnon 

kokouksessaan 26.2.2024 ja saattaa tämän samalla tiedoksi 
Pohjois-Suomen hallinto-oikeudelle korjaamisasian käsittelystä 
(hallintolaki 8:53.2). 
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